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BROI.0012.4.8.2016 
 
 

Protokół nr 17/16 
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju  

z dnia 2 grudnia 2016 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
  
Pan Jerzy Donajczyk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju dnia 2 grudnia 
2016 roku o godzinie 1215 otworzył obrady Komisji  Infrastruktury i Rozwoju. Powitał 
członków Komisji oraz zaproszonych gości w osobach: Pani Igi Przystałowskiej, Pana 
Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku, Pana 
Marka Górecznego – Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
5 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane quorum, 
a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 16/16 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

5 października 2016 r. 
5) Informacja Zarządu Powiatu w zakresie pozyskanych zewnętrznych środków 

finansowych przez Powiat Włocławski w 2015 roku. 
6) Analiza projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi publicznej w gminie 

Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia go do kategorii drogi gminnej.  
7) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2017 – 2023. 

8) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  

9) Przyjęcie planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2017.  

10) Sprawy różne. 
11) Zakończenie obrad Komisji. 
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Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają propozycje uzupełnienia porządku obrad? 
Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest 
za przyjęciem porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
porządek obrad został przyjęty.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1217 na obrady przybył radny pan Bogdan Domżalski. Na sali obrad było 6 
radnych.  
 

4) Przyjęcie protokołu nr 16/16 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 
5 października 2016 r. 

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że z ostatniego posiedzenia komisji został sporządzony 
protokół. Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz na pół 
godziny przed posiedzeniem komisji. Do chwili rozpoczęcia posiedzenia nikt nie wniósł uwag 
do protokołu. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają uwagi do protokołu nr 
16/16 z dnia 5 października 2016 r.? Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji 
stwierdził, że komisja przyjęła protokół nr 16/16 z posiedzenia Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju z dnia 5 października 2016 r.  
 

5) Informacja Zarządu Powiatu w zakresie pozyskanych zewnętrznych środków 
finansowych przez Powiat Włocławski w 2015 roku. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż Zarząd Powiatu przekazał pod obrady komisji 
informację dotyczącą pozyskanych przez Powiat Włocławski w roku 2015 środków 
finansowych. Przewodniczący poprosił Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju 
o  przedstawienie informacji. 
Pan Marek Góreczny – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju poinformował, iż  
Powiat Włocławski w 2015 r. pozyskał środki finansowe na następujące zadania: 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 2931C Izbica Kujawska - Boniewo – Borzymie od km 
9+615 do km 19+000 - odcinek od km 14+474,09 do km 18+984,06 (etap II). Zadanie 
zostało zrealizowane za kwotę 4.551.242,15 zł. Na realizację zadania Powiat Włocławski 
uzyskał dofinansowanie ze środków Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 
w wysokości 2.265.597,76 zł (tj. 50%  wartości zadania) oraz z budżetu Gminy Choceń - 
Partner zadania: 702.335,31 zł. (tj. 31%  wkładu własnego Powiatu Włocławskiego). 
- Przebudowa drogi powiatowej nr 2908C Kąkowa Wola - Lubraniec od km 0+000 do km 
6+910,30 . Zadanie zostało zrealizowane za kwotę 5.264.653,18 zł. Na realizację zadania 
Powiat Włocławski uzyskał dofinansowanie ze środków Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych w wysokości 2.632.326,59 zł (tj. 50%  wartości zadania) oraz 
z budżetu Gminy Brześć Kujawski i Gminy Lubraniec - Partnerzy zadania 816.021,24 zł. 
(tj. 31%  wkładu własnego Powiatu Włocławskiego). 
- Remont drogi powiatowej nr 2737C Cyprianka - Wielgie od km 0+030 do km 0+565. Na 
realizacje zadania związanego z remontem drogi powiatowej nr 2737C Cyprianka - Wielgie, 
Powiat Włocławski otrzymał pomoc finansową z budżetu Gminy Fabianki w wysokości 
20.000,00 zł. 
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- Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej - Domu Pomocy Społecznej 
w Kowalu. Zadanie zostało zrealizowane za kwotę 623.108,49 zł. Kwota pomocy 
finansowej w formie pożyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Toruniu: 497.240,00 zł, zgodnie z zawartą umową pożyczki Nr 
PW15022 / OA-wnc z dnia 14.09.2015 r. 
- Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej - Domu Pomocy Społecznej 
w Kurowie. Zadanie zostało zrealizowane za kwotę 501.281,10 zł. Kwota pomocy 
finansowej w formie pożyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Toruniu: 401.024,00 zł, zgodnie z zawartą umową pożyczki Nr PW 
15021 / OA-wnc z dnia 14.09.2015 r. 
- Projekt edukacyjny pn. ,,Kompleksowe wspomaganie rozwoju szkol i przedszkoli 
w powiecie włocławskim". Projekt został zrealizowany w okresie od 1 października 2013 r. 
do 31 lipca 2015 r., zgodnie z zawartą pomiędzy Powiatem Włocławskim a Ośrodkiem 
Rozwoju Edukacji Umowa Nr UDA-POKL.03.05.00-00-036/13-00, dotycząca realizacji 
przedmiotowego Projektu Nr WND-POKL.03.05.00-00-036/13 współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki2007-2013. Koszt projektu ogółem: 1.506.516,68 zł, z czego zrealizowano: 
1.492.841,15 zł. W roku 2015 zrealizowano za kwotę: 475.858,47 zł. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji? 
Radni nie wnieśli uwag. W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
komisja przyjęła informację.  
 
Informacja Zarządu Powiatu w zakresie pozyskanych zewnętrznych środków finansowych 
przez Powiat Włocławski w 2015 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
6) Analiza projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi publicznej 

w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia go do kategorii 
drogi gminnej.  

Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach komisji bierze udział Dyrektor PZD, 
którego poprosił o przedstawienie projektu uchwały.   
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD poinformował, iż Sejmik Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego, uchwałą nr XXIV/433/16 z dnia 26.09.2016 r. pozbawił kategorii 
drogi wojewódzkiej odcinek drogi Nr 252 pomiędzy skrzyżowaniem drogi wojewódzkiej Nr 
268 a węzłem autostradowym A – 1 na terenie działek: nr 28/5, nr 28/6 i nr 28/7 
w miejscowości Brzezie i zaliczył go do kategorii drogi powiatowej. Ten odcinek drogi 
o długości 260 m stanowi stary przebieg drogi wojewódzkiej Nr 252, który został zastąpiony 
nowym odcinkiem drogi wojewódzkiej w związku z budową autostrady A – 1. Obecnie 
odcinek ten stanowi dojazd do zabudowań przyległych do tej drogi. Z uwagi na fakt, że nie 
spełnia on kryteriów przewidzianych w ustawie definicji drogi powiatowej, należy na mocy 
art. 10 ust. 5c ustawy o drogach publicznych pozbawić go kategorii drogi powiatowej 
i zaliczyć do kategorii drogi gminnej. O zamiarze podjęcia niniejszej uchwały 
poinformowano Burmistrza Brześcia Kujawskiego. Obowiązek ten wynika z art. 10 ust. 5d 
ustawy o drogach publicznych.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały? Radni nie 
wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  



4 
 

Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi publicznej 
w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia go do kategorii drogi 
gminnej.  
 
Projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi publicznej w gminie Brześć Kujawski 
kategorii drogi powiatowej i zaliczenia go do kategorii drogi gminnej stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu.  
 

7) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2017 – 2023. 

Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż WPF została opracowana 
na rok 2017 – 2023. W załączniku nr 1 zostały przedstawione informacje dotyczące 
prognozowania, zarówno dochodów i wydatków poprzez indeksację przez poszczególne lata, 
zgodnie ze stanowiskiem Ministra Finansów. W prognozowanym okresie do roku 2023 
została uwzględniona informacja o spłacie zaciągniętego zobowiązania z tytułu pokrycia 
ujemnego deficytu na rok 2017 . Na rok 2017 deficyt kształtuje się na poziomie ponad 8 mln 
zł. W związku z tym należy zaplanować źródło pokrycia deficytu zgodnie z ustawą 
o finansach publicznych. Jednym ze źródeł pokrycia może być kredyt długoterminowy. Jeżeli 
chodzi o rozliczenia finansowe z roku 2016, to do czasu zamknięcia ostatecznych rozliczeń na 
dzień 31.12.2016 r. nie ma możliwości potwierdzenia innych źródeł finansowania 
planowanego deficytu na rok 2017. Wobec tego planuje się długoterminowy kredyt bankowy, 
który de facto będzie podlegał spłacie przez następne lata. Powiat inwestuje, nie ma 
zadłużenia, które nie pozwoliłoby podjąć projektu budżetu. Szereg zadań inwestycyjnych na 
rok 2017 są obecnie planowane. W ramach załącznika nr 2 do WPF są przedstawione 
wieloletnie przedsięwzięcia. W ramach tych przedsięwzięć są uwzględnione dwa projekty, 
które będą realizowane na drogach powiatowych przy dofinansowaniu ze źródeł 
zewnętrznych, tj. z budżetu państwa w ramach przebudowy dróg gminnych i powiatowych.     
Dwa wnioski, które powiat złożył, zostały wpisane na listę rankingową i przyjęte do 
dofinansowania w roku 2017, tj. kwota dochodu dla powiatu ponad 6 mln zł (planowanych). 
Na wkład własny powiat będzie musiał zaangażować część środków własnych. Niekoniecznie 
będą pochodziły z dochodów powiatu, będą musiały być pokryte kredytem 
długoterminowym. Jest to budżet do uchwalenia. Wysoka Rada zostanie poinformowana 
o opinii RIO. Na dzień dzisiejszy nie wpłynęła opinia RIO. Wskaźniki art. 243 – 
potwierdzające możliwość spłaty prognozowanych zobowiązań, są bezpieczne. Pani Skarbnik 
stwierdziła, że należy liczyć się z tym, że powiat może nie wypracować aż takich środków, 
które na wkład własny będą niezbędne, celem zabezpieczenia planowanych zadań. Powiat 
będzie się starał wnioskować o środki zewnętrzne, żeby wesprzeć realizację przedsięwzięć. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, na jaki okres czasu jest planowany kredyt 
długoterminowy? Jakie może być oprocentowanie kredytu?  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w uzasadnieniu do projektu uchwały w sprawie WPF 
jest przedstawiona informacja na temat planowanego długu w poszczególnych latach. 
Planowany kredyt długoterminowy do zaciągnięcia w roku 2018 (na pokrycie deficytu roku 
2017) planuje się na okres 7 lat. Wysokość spłat rat kapitałowych jest przedstawiony w tabeli. 
Pani Skarbnik podkreśliła, iż obecnie wszystko jest w fazie planowania. W przypadku 
zaciąganego kredytu długoterminowego ponad 8 mln zł zaistnieje konieczność na przyszłość, 
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bo w przyszłości nastąpią spłaty kredytu.  Niezbędnym będzie wówczas projektowanie 
budżetu z nadwyżką, by umożliwić regulowanie zobowiązań.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały? Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 
 

8) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  

Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w projekcie uchwały zostały uwzględnione informacje 
o wskaźnikach, które powiat otrzymał od Wojewody Kujawsko – Pomorskiego w ramach 
dotacji. Po podjęciu uchwały budżetowej na rok 2017 będzie dopiero możliwość 
potwierdzenia wysokości wskaźników. W fazie planowania zostały dotacje uwzględnione po 
stronie dochodów, jak również podatek dochodowy od osób prawnych. Budżet Powiatu 
Włocławskiego na 2017 rok zamyka się po stronie dochodów kwotą 81.967.296 zł  natomiast 
po stronie wydatków kwotą 90.392.419 zł, tak więc w planowanym budżecie na 2017 rok 
wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 8.258.324 zł (co stanowi 10,05 % planowanych na 
2017r. dochodów ogółem), który planuje się pokryć bankowym kredytem długoterminowym. 
Przychody budżetu – 8.662.738 zł, rozchody budżetu – 404.414 zł. Planowane środki na 
inwestycje i remonty znajdują się w budżecie PZD i wynoszą 23.600.000 zł.   Jest możliwość 
pozyskania środków zewnętrznych w wysokości ponad 6 mln zł. W ramach przedsięwzięć te 
zadania są zaplanowane. Zostały zaplanowane przebudowy dróg  przy współudziale 31% 
gmin. Będzie potrzeba wprowadzenia autopoprawki do budżetu. Wynika to ze zmieniających 
się przepisów prawnych, oraz z wniosków kierowników jednostek. Będą to przesunięcia 
między paragrafami klasyfikacji budżetowej. Skarbnik poinformowała, iż 16.200.512 zł – to 
środki na zadania na drogach. Pozostała kwota dotyczy zadań w zakresie modernizacji ZS 
w Lubrańcu. Dps Kurowo – 200 tys. zł na realizację zadań związanych z bezpieczeństwem 
przeciwpożarowym. Są też zabezpieczone środki na budowę dwóch domków Domu Dziecka 
w Lubieniu Kuj. W ramach wydatków bieżących są zaplanowane środki na realizację zadań, 
które zostaną przedstawione zaraz po uchwaleniu budżetu powiatu na rok 2017. Zadania 
bieżące są na poziomie roku bieżącego. W ramach wydatków remontowych zostały 
zwiększone do 2 mln zł.   
Przewodniczący Komisji powiedział, że planowane wydatki mają przekroczyć 90 mln zł, 
przy planowanym deficycie ponad 8 mln zł. Budżet przewiduje również rezerwy, m.in. 
ogólną, celową. Na zadania kryzysowe 200 tys. zł. W informacji opisowej są przedstawione 
dane, jakie środki zewnętrzne są zagwarantowane.  
Radny Mariusz Bladoszewski zadał pytanie w sprawie środków zaplanowanych w dziale 
752 – obrona narodowa, rozdział 75421 – zarządzanie kryzysowe. Radny powiedział, że 
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w roku poprzednim planowano wydatki 25 tys. zł. Czy na rok 2017 zostało zaplanowanych 
mniej środków finansowych? 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zarząd opiniując wniosek komisji w zakresie 
zabezpieczenia środków na zarządzanie kryzysowe ustalił na poziomie niższym niż w roku 
poprzednim, czyli 20 tys. zł, a było 25 tys. zł. Mniejszą kwotę ustalono po zebraniu 
informacji od naczelnika, który realizuje i wydatkuje te środki.  
Radny Mariusz Bladoszewski zapytał czy te środki w większości są przekazywane na 
Powiatowe Centrum Zarządzania Kryzysowego na bazie stanowiska Komendy Miejskiej 
PSP?  Radny stwierdził, że niepotrzebnie środki zostały zmniejszone.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że należy zwrócić uwagę na fakt konieczności zwiększania 
wydatków bieżących.  Podjęte przez zarząd i radę decyzje w zakresie zwiększenia 
wynagrodzeń pracowników muszą znaleźć swoje pokrycie w roku 2017. Dyscyplina 
finansowa w zakresie wydatków bieżących była tak przedstawiona, aby do poziomu roku 
bieżącego wydatki nie wzrastały.  
Radny Jan Krzyżanowski powiedział, ze w roku 2016 łączne zobowiązania wynoszą 
1.782.000 zł, w tym 868.834 zł, to zobowiązanie WFOŚ. Czy w kwocie 868 tys. zł jest 
uwzględniona kwota umorzenia w wysokości 30%? 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż umorzenie następuje w ostatnim roku spłaty. Nie była 
dokonana spłata pożyczki. I rata w wysokości 37.480 zł została spłacona w roku 2016. Przez 
kolejne lata będzie spłacane 140.000 zł. Jest to pożyczka na 7 lat.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że na posiedzeniu w miesiącu październiku br. komisja 
zgłosiła wnioski do zarządu powiatu. Przewodniczący odczytał treść wniosków: 

1) Zabezpieczyć środki finansowe na remont ostatniego odcinka drogi powiatowej Jaranowo – 
Brześć Kujawski poprzez położenie nowej nawierzchni bitumicznej (kontynuacja zadania), 

2) Zabezpieczyć środki finansowe na remont drogi powiatowej w miejscowości Lubanie, tj. od 
cmentarza do ronda, polegający na położeniu nowej nawierzchni bitumicznej oraz nowych 
ciągów pieszych i miejsc parkingowych (kontynuacja zadania),  

3) Zabezpieczyć środki finansowe na rozbudowę II etapu drogi powiatowej nr 2910 C Nowa 
Wieś – Smólsk – Kruszyn wraz z ciągiem pieszym (kontynuacja zadania), 

4) Zabezpieczyć środki finansowe na budowę chodnika przy drodze powiatowej od miejscowości 
Kruszynek w kierunku miejscowości Dobra Wola  na odcinku ok. 700 mb, 

5) Zabezpieczyć środki finansowe na montaż wiaty parkingowej w Powiatowym Zarządzie Dróg 
w Jarantowicach na potrzeby przechowywania pojazdów usuniętych z dróg powiatowych oraz 
na pojazdy będące własnością zarządu dróg, 

6) Zabezpieczyć środki finansowe na opracowanie monografii Powiatu Włocławskiego,  
7) Zabezpieczyć środki finansowe na budowę chodnika przy drodze powiatowej Lubień 

Kujawski – Kanibród – Białotarsk na odcinku od drogi gminnej w miejscowości Stępka do 
drogi gminnej w miejscowości Gagowy, 

8) Zabezpieczyć środki finansowe na powierzchniowe utrwalenie emulsją i grysami drogi 
powiatowej Chełmica Duża – Świątkowizna.  

Przewodniczący zapytał czy środki finansowe zostały zabezpieczone na w/w zadania?   
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zarząd powiatu w dniu 14.10.2016 r. miał 
przedstawione przez Wydział Inwestycji i Rozwoju wykaz zadań planowanych do realizacji 
w zakresie remontów i inwestycji, zgłoszone również przez komisje rady propozycje do 
budżetu powiatu. Zarząd przeanalizował propozycje, przyjął ogółem w budżecie środki na 
realizację zadań w zakresie remontów na poziomie 2 mln zł. Początkowo projekt planu 
finansowego PZD zakładał kwotę 1.630.000 zł. Zarząd zwiększył środki do 2 mln zł. Część 
zgłaszanych zadań w ramach zaplanowanych środków na remonty będzie rozpatrywana. 
W planie rzeczowym PZD dyrektor będzie przedstawiał zarządowi i komisji informacje 
dotyczące zadań na rok 2017. W budżecie środki są zapisane ogółem. Nie na wszystkie 
zadania zarząd wyraził zgodę. Zarząd nie wyraził zgody na budowę wiaty w PZD. Jeżeli 
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chodzi o chodniki, to kierunek zarządu jest niezmienny od lat, tj. będą rozmowy z gminami 
w zakresie wspólnie realizowanych zadań w zakresie chodników.  Propozycje będą 
przedstawiane w ramach przyjmowanego planu rzeczowo – finansowego PZD. Na 
monografię Wydział Edukacji i Spraw Społecznych zaplanował środki w budżecie. Środki są 
zaplanowane w dwóch różnych paragrafach po 10 tys. zł. W ramach zgłaszanych potrzeb, 
w przypadku ich wydatkowania, środki są zabezpieczone. W ramach wydatków bieżących 
zadania będą jeszcze uszczegóławiane.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że ogólnie jest zaplanowana kwota na remonty. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw - 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Dyrektor PZD stwierdził, że nie chciał zabierać głosu na etapie opiniowania projektu 
uchwały. Skarbnik mówiła, iż kierownicy jednostek będą wnosili uwagi do przyjmowanego 
budżetu przez radę, tj. drobne zmiany w ramach budżetu. Dyrektor będzie musiał przedstawić 
stosowny wniosek do zarządu powiatu. Jest to wynik przesunięć między paragrafami budżetu 
PZD.  

 
9) Przyjęcie planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 

Włocławku na rok 2017.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że radni otrzymali projekt planu pracy komisji na rok 
2017. W I kwartale jest 6 zadań, w II kwartale – 5, w III kwartale – 5, w IV kwartale – 4. 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do przedstawionego planu pracy komisji na 
rok 2017? Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem projektu 
planu pracy Komisji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła projekt planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na rok 2017.  
 
Projekt planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na rok 2017 stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
 

10) Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Następnie Przewodniczący Komisji podziękował dyrektorowi PZD za włożony trud 
w niektóre prace jesienne, szczególnie w roboty frezarskie przy pieńkach. Swego czasu 
przewodniczący wnioskował o usunięcie niektórych pieńków przy drogach powiatowych.  
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Roboty zostały wykonane i bezpieczeństwo korzystających z komunikacji znacznie się 
zwiększyło. Następnie przewodniczący zapytał czy wszystkie inwestycje drogowe i prace 
remontowe, które zostały zaplanowane na rok 2016 są już odebrane i zapłacone? Czy są 
jakieś uwagi do jakości robót? Przewodniczący uczestniczył w odbiorze robót związanych 
z przebudową przepustu drogowego i budowy chodnika w Lubrańcu na rzece Zgłowiączka. 
Jak przedstawia się akcja zimowego utrzymania dróg? Czy założenia, które były przyjęte po 
przetargach są już w pełni realizowane?  
Dyrektor PZD powiedział, że obecnie PZD jest w trakcie rozliczania inwestycji drogowej 
Smólsk. Jest rozstrzygany przetarg na zakupy. Są oferty, które mieszczą się w możliwościach 
finansowych. Będzie podpisana umowa na dostawy do końca roku na rozdrabniacz 
łańcuchowy do krzewów, chwastów oraz zamiatarka uliczna. Zakupy inwestycyjne będą 
wykonane. Pozostały oszczędności po 3- 4 tys. zł, które przejdą do nadwyżki budżetowej. 
Jeżeli chodzi o remonty to są już dokończone. Pozostały drobne prace – chodnik w Kruszynie 
(przełożenie chodnika).  Poprawiany  jest rów w miejscowości Siutkowo – Mikanowo na 
terenie Lubania. Teren jest podmokły i wilgotny. Będzie dokładane korytko ściekowe 
w miejscowości Szczytno wzdłuż nowo przebudowanej drogi Choceń – Boniewo – Borzymie. 
Jeżeli chodzi o zimowe utrzymanie dróg, to gmina Choceń, która miała sesję w dniu 
20.11.2016 r. podpisała umowę na prowadzenie zimowego utrzymania dróg. Warunki 
zimowe zmobilizowały do podjęcia czynności, usług. Było trochę problemów z podziałem 
rejonów. Były pomyłki kto za co odpowiada. W przyszłości akacja będzie przebiegała 
prawidłowo. Pan dyrektor pochwalił firmy włocławskie Drogtom i Sanico, które utrzymują  
drogi dojazdowe do miasta Włocławka. Mają stałych dyżurnych, działają i nie czekają na 
telefony, tylko podejmują działania związane z zimowym utrzymaniem dróg.  
Radny Jan Krzyżanowski zadał pytanie w sprawie zimowego utrzymania dróg, tj. drogi 
powiatowej przy ul. Dobrzyńskiej i ul. Włocławskiej? Czy te drogi obsługuje ta sama firma 
co w zeszłym roku? Szczególnie na ul. Dobrzyńskiej, na której porusza się autobus linii 
podmiejskiej nr 9  i drogą poruszają się dzieci z gminy Fabianki. 
Dyrektor PZD powiedziała, że zimowe utrzymanie wykonuje firma Drogtom. W ubiegłym 
roku również.  
Radny Mariusz Bladoszewski poinformował, iż droga powiatowa nr 2609 ma popękaną 
nawierzchnię i po okresie zimowym nastąpi dalszy proces degradacji.  Radny zapytał czy 
jest możliwość żeby wykonać remont drogi na wiosnę 2017? Następnie radny poruszył 
kwestię drogi powiatowej nr 2902C. W pobliżu lasu przez drogę przebiega dzika zwierzyna. 
Radny zapytał – czy byłaby możliwość zainstalowania znaku drogowego – uwaga zwierzęta? 
Radny poruszył również problem drogi powiatowej nr 2909C Włocławek - Choceń, tj. 
zainstalowanie sygnalizacji świetlnej  przy przejściu dla pieszych oraz wyjazd na ul. 
Diamentową – zainstalowanie krawężników. Radny zapytał o drogę powiatową nr 2807 C 
Włocławek – Osięciny, tj. czy plany związane z budową drogi zostały zakończone i czy 
będzie dofinansowanie drogi? Radny zapytał czy w ramach budżetu byłaby możliwość 
zainstalowania tablicy informacyjnej dotyczącej odkryć w miejscowości Bodzia? W tej 
miejscowości są odkrycia archeologiczne wczesnośredniowieczne.   Radny jest w kontakcie 
z Poznańskim Parkiem Naukowo – Technicznym, który prowadzi badania i udzieli informacji 
na temat znalezisk.   
Dyrektor PZD poinformował, iż zarząd powiatu prosił dyrektora, aby do końca grudnia br. 
dał propozycję dotyczącą remontów. Taka propozycja będzie. Potrzeb będzie więcej niż 
środków w budżecie powiatu. Zarząd i starosta będą decydować, które drogi remontować, a 
następnie rada powiatu. Jeżeli chodzi o drogę w miejscowości Gąbinek, to PZD uregulowało 
stosunki własnościowe i bardziej myśli się o przedłużeniu chodnika, zgodnie z propozycją 
wójta Gminy Lubanie, niż o poprawie nawierzchni. Najpierw musi być wykonany chodnika  a 
dopiero później – nawierzchnia drogi. Dyrektor zapytał radnego, aby przybliżył odcinek drogi 
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na której jest problem dzikiej zwierzyny.   
Radny Mariusz Bladoszewski powiedział, że jest to odcinek przebiegający przez las a 
dotyczy drogi Mikanowo – Lubanie (300 – 400 m).  
Dyrektor PZD powiedział, że sprawa zostanie przemyślana. Jeżeli chodzi o sygnalizację 
świetlną, to temat jest znany i warto byłoby się nad tym zastanowić, jak będą środki 
finansowe po przetargach. Pan dyrektor nie kwestionuje konieczności budowy, jeżeli mówią 
o tym mieszkańcy, rodzice i dzieci. Jeżeli będą środki finansowe, to dyrektor zawsze będzie 
za tym, aby zamontować sygnalizację.  
Skarbnik Powiatu odpowiedziała na pytanie radnego Bladoszewskiego w sprawie 
zamontowania tablicy informacyjnej w miejscowości Bodzia i powiedziała, że musi mieć 
potwierdzenie, że należy to do zadań własnych powiatu. Jeżeli wpisuje się to w ustawę 
o samorządzie powiatowym i jakikolwiek wydział merytoryczny mógłby potwierdzić 
poniesienie wydatku na zabezpieczenie i zlecenie wykonania takiej tablicy, to jest to do 
rozpatrzenia. Jeżeli nie wpisuje się to w zadania powiatu, to trudno skarbnikowi cokolwiek 
potwierdzić.  
Radny Mariusz Bladoszewski powiedział, że w budżecie powiatu jest dział 921 – kultura, 
ochrana dziedzictwa narodowego. 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że merytoryczny wydział powinien zapoznać się z tematem 
i ewentualnie w tym zakresie wydać swoją opinię co do środków zgromadzonych w dziale 
921 i jakie były przewidywane wydatki na rok 2017.  
Radny Jan Krzyżanowski poruszył problem dotyczący uporządkowania poboczy i wycinki 
krzewów. Radny podziękował panu dyrektorowi za uporządkowanie i stwierdził, że zakres 
wnioskowanych prac został poszerzony. Pan dyrektor mówił o przeglądzie dróg 
powiatowych. Radny przypomniał wniosek, który zgłaszał na komisji w sprawie podwójnego 
utrwalenia drogi w miejscowości Chełmica Duża – Świątkowizna. Radny wniósł o wykonanie 
tego odcinka drogi w ramach planu remontowego PZD. Radny poprosił również o ocenę 
stanu tego odcinka drogi (za kościołem ok. 1 km.) 
Dyrektor PZD stwierdził, że ta sprawa była już zgłaszana. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że była odbierana droga po przebudowie do Smólska. 
Czy jest wybudowany również chodnik i czy po chodniku mogą jeździć rowerzyści?  Czy nie 
należałoby wstawić znak, że po chodniku mogą jeździć rowerzyści? Jeżeli będą na chodnik 
mogli wjeżdżać rowerzyści, to od strony drogi powiatowej krawężnik jest wyżej i czy można 
byłoby zrobić łagodniejszy wjazd dla rowerzystów? 
Dyrektor PZD powiedział, że jeżeli chodzi o możliwość korzystania przez rowerzystów 
z chodnika, to trzeba dopuścić do ruchu. W organizacji ruchu nie ma znaków 
dopuszczających ruch rowerowo – pieszy. Jest to strefa podmiejska i muszą być stosowne 
zgody. Chodnik spełnia normę i wymagania, co do ruchu rowerowo – pieszego, ma szerokość 
2 m. Jest problem – brak połączenia między chodnikiem autostradowym a inwestycją 
powiatową, tj. 25 m2. Leży to w strefie Generalnej Dyrekcji Autostrad. Jest to kwestia 
wstawienia dwóch znaków z dwóch różnych stron, pokazujący że może odbywać się ruch 
pieszy i rowerowy. Jest to jednak kwestia jakiegoś czasu.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że dwóch sołtysów, tj. sołtys Sołectwa Smólsk i Dobra 
Wola zgłosili problem braku połączenia ciągu pieszego z dalszą, starą częścią ciągu pieszego. 
Specjalnie nie można liczyć na GDDKiA. Należałby podjąć działania w zakresie – czy 
GDDKiA nie wyraziłaby zgody nas to, aby powiat we własnym zakresie kilkanaście metrów 
chodnika wbudował? Komunikacja rowerowa jest coraz bardziej powszechna. Radny ma 
świadomość tego, że dyrektor zna problem, jednak można byłoby za jakiś czas próbować 
znaleźć rozwiązanie.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał czy istnieje możliwość, aby na drodze Kanibórd – 
Dziankowo za wiaduktem zrobić przystanek na żądanie? Dzieci mogłyby wysiadać zaraz za 
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wiaduktem i nie musiałyby iść na przystanek oddalony o 1 km.  
Dyrektor PZD powiedział, że właściwy samorząd, tj. gmina Lubień Kuj. musi wystąpić 
z wnioskiem o lokalizację przystanku. Komisja stwierdzi, czy w tym miejscu może być 
przystanek. Jeżeli komisja stwierdzi, że może być w tym miejscu przystanek, to wówczas 
PZD oznakuje przystanek.  
Skarbnik Powiatu zwróciła uwagę na oszczędności, które będą ewentualnie po przetargach 
i powiedziała, że wszelkie oszczędności na zadaniach inwestycyjnych skarbnik proponuje 
zwrócić do budżetu w ramach pokrycia deficytu budżetowego, który będzie wymagał 
znalezienia źródeł.  
 

11) Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 
2 grudnia 2016 roku o godzinie 1340 posiedzenie Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady 
Powiatu we Włocławku. 
 
 

  Przewodniczący Komisji  
  Infrastruktury i Rozwoju  
 
       Jerzy Donajczyk 
 
 

   Sekretarz Komisji  
Infrastruktury i Rozwoju  
 
Zygmunt Wierzowiecki  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………   


